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I N T E R P E L A C J A 

 

          Szanowny Panie Prezydencie w oparciu o art.  24 ust. 3 o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 

1990 roku (Dz. U. 1990 Nr16 poz. 95 z późniejszymi zmianami) zwracam się do Pana z interpelacją w 

sprawie udzielenia informacji na temat podpisania umowy o finansowanie Fundacji Panteon Narodowy 

w Krakowie w kościele Piotra i Pawła  przy ul. Grodzkiej  52A. 

        Na wstępie pragniemy nadmienić, że Panteon Narodowy jest ważnym miejscem i Kraków 

zasługuje na nie tak samo jak Rzym czy Paryż. Ważna jest pamięć o naszych przodkach, rodakach, którzy 

zasłużyli się ojczyźnie, swoją postawą, działalnością twórczą, odkryciami i patriotyzmem. Jednak z 

równie wysoką atencją należy dbać o żyjących mieszkańców Krakowa tych „zwykłych” chociaż  wśród 

nich może rosnąc również ktoś znamienity. Po objęciu przez Pana Prezydenta kadencji było jasne, że 

„skarbiec” miasta świeci pustką. Z tego powodu jak również zwykłej lewicowej dbałości o potrzeby 

codzienne mieszkańców ważna jest dla nas rzetelna kalkulacja wydawanych pieniędzy.  

        Tak, głosowałyśmy przeciw podpisaniu umowy z Fundacją PN dwa tygodnie temu z uwagi na brak 

wskazania jakie potrzeby Fundacji mają być finansowane ze środków pochodzących z odprowadzanych 

do miasta podatków mieszkańców.  Niezwykle ważne jest by przekazane fundacji pieniądze  były  

racjonalnie wydatkowane na faktyczne koszty utrzymania krypty. 

        Ważne jest wskazanie konkretnego celu przeznaczenia środków i za takim projektem 

zagłosowałybyśmy. Tymczasem kolejna propozycja umowy finansowej z Fundacją PN (po upływie 2 

tygodni) nie dość, ze nie zawierała konkretów to wartość rocznego dofinansowania wzrosła z 200 tys. 

zł do 500 tys. zł nadal bez przedstawienia jakichkolwiek kalkulacji lub operatów odpowiadających na 

pytanie z czego wynikają te koszty.  

        Nadmieniamy, że poprzednia umowa obowiązywała przez 10 lat. Postanowiłyśmy zatem zwrócić 

się do Pana Prezydenta z pisemną prośbą o odpowiedź na następujące pytania: 

1.   jakie czynniki wpłynęły na zwiększenie rocznego finansowania (zmiana kwoty w przeciągu 2 

tygodni) o 250% ? 



2.   czy w nowej umowie Fundacja na koniec rocznego  okresu rozliczeniowego jest zobowiązana do 

przedstawienia faktur dokumentujących wydatki na rzecz utrzymania grobowców? 

3.   jakie kwoty Fundacja PN otrzymała od miasta przez poprzednie 10 lat umowy? 

4.   czy  fundacja składała roczne sprawozdania  z wykorzystania środków udokumentowane fakturami? 

5.   czy pomieszczenie z  kryptami zasłużonych posiadają odrębny licznik energii elektrycznej a kościół 

odrębny? 

5.   czy oprócz energii elektrycznej są inne media np. ogrzewanie? 

6.   czy zarządca kościoła sprzedaje bilety wstępu na zwiedzanie przy czym biletem wstępu jest również: 

za zwiedzenie krypty tzw. „Opłata co łaska” minimum np. 5,- zł ? 

7.   jakie parafia otrzymała  dofinansowanie w ciągu minionych 10 lat ze środków Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków? Co zostało odrestaurowane? 

8.   jakie parafia otrzymała środki w ciągu minionych 10 lat ze środków Ministra Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego z funduszu celowego na rzecz promocji kultury? 

9. jakie środki w minionych 10 latach zostały przekazane parafii z Budżetu Państwa na rzecz rozwoju 

Organizacji Obywatelskich (na wsparcie działań misyjnych)? 

 

Zadając te pytania pragniemy wskazać na konieczność analizy kosztów utrzymania a ponieważ jest to 

wspólne dobro narodowe to również Fundacji powinno zależeć na udostepnieniu tego dobra bez 

nadmiernego obciążania budżetu miasta. 

 

 

Z wyrazami szacunku 

Joanna Hańderek i Małgorzata Potocka 


